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PROTOKÓŁ NR 3/19 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ, KOMISJI SPOŁECZNEJ , KTÓRE 

ODBYŁO SIĘ DNIA 19.03.2019 R. 

 
 Posiedzenie o godz. 17.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło pięciu członków 

Komisji Budżetu i Finansów (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu),  pięciu członków Komisji Gospodarczej, pięciu członków Komisji Społecznej. 

 W posiedzeniu uczestniczyli także: Janusz Kosecki – Burmistrz Miasta, Barbara 

Krzyżanowska – Skarbnik Miasta, Wojciech Wierzbowski – Zastępca Burmistrza, Marcin 

Hałas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Marzena 

Ośko – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu, Justyna Kreja – 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.  

     Tematem obrad komisji była:  

1. Analiza materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

Informacja z działalności Przychodni Lekarskiej w Starogardzie Gdańskim za 

2018 rok radni otrzymali na piśmie i zapoznali się z nią, w związku z czym Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban postanowiła przejść do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018 – 

przedstawiła zebranym Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu 

Marzena Ośko, która powiedziała, że pomocą społeczną w różnych formach w roku 2018 

objęte były 54 rodziny, gdzie nie uwzględniono tu rodzin korzystających wyłącznie z pracy 

socjalnej. Dodała, że w tych rodzinach było łącznie 143 osoby, a głównym powodem 

udzielania pomocy były: ubóstwo, bezrobocie, niepełnosprawność, potrzeba ochrony 

macierzyństwa, bezradność w sprawach opiekuńczo wychowawczych i prowadzenia 

gospodarstwa domowego oraz alkoholizm. Kontynuując powiedziała, że Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Skórczu zabezpieczył jedną z podstawowych potrzeb bytowych dzieci 

i rodzin, tj. realizował rządowy program „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”,  gdzie 

programem tym zostały objęte 83 osoby. Następnie powiedziała, że Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Skórczu prowadził również dystrybucję żywności, z której korzysta około 300 

osób. Powiedziała również, że od roku 2018 Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Skórczu 
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ponosi koszty pobytu jednego dziecka w pieczy zastępczej i było to 10% odpłatności,                

a od miesiąca kwietnia będzie to już 30% odpłatności. 

Radny Stanisław Eggert zapytał dlaczego wysokość odpłatności wzrasta do 30%? 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu Marzena Ośko 

odpowiedziała, że tak jest zapisane w ustawie, iż w pierwszym roku pobytu dziecka jest to 

10%, w drugim roku 30%, a w trzecim 50%. 

Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska zapytała ile wynosi ta odpłatność w trzecim 

roku?  

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu Marzena Ośko 

odpowiedziała, że 50%. 

Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska zapytała, czy ta kwota dalej będzie wzrastać? 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu Marzena Ośko 

odpowiedziała, że już do końca zostanie to na 50%. Dodała, że może być inaczej                           

w przypadku, gdy dojdzie do adopcji wtedy się nie płaci. 

Radny Henryk Czarnecki zapytał jaka jest to kwota? 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu Marzena Ośko 

odpowiedziała, że w tej chwili jest to 105 zł miesięcznie. Następnie powiedziała, że Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Skórczu zatrudnia asystenta rodziny i roku 2018 objętych               

tą formą pomocy było 8 rodzin, gdzie jest łącznie osiemnaścioro dzieci. Dodała, że zadaniem 

asystenta rodziny jest pomoc rodzinie przy wdrażaniu prawidłowych postaw życiowych 

wszystkich jej członków. Kontynuując powiedziała, że współpraca z asystentem odbywa            

się za zgodą rodziny, gdzie asystent wspólnie z rodziną określa: sposób wyjścia z trudnej 

sytuacji życiowej; ustala mocne strony rodziny oraz rodzaj i kolejność podejmowanych 

działań gdzie ostatecznie na zmianę i sukces pracuje sama rodzina. Następnie powiedziała,           

że praca asystenta koncentrowała się głównie na: poszukiwaniu rozwiązań trudnej sytuacji 

życiowej rodzin; podniesieniu poziomu umiejętności opiekuńczo wychowawczych rodzin 

poprzez umiejętność wydawania i egzekwowania poleceń do dzieci; umiejętności okazywania 

miłości; stosowania metod wychowawczych bez użycia kar fizycznych; umiejętności 

prowadzenia gospodarstwa domowego; radzenia sobie z problemami dnia codziennego oraz 

poprawa wyników szkolnych ich dzieci. Powiedziała również, że koszt zatrudnienia asystenta 

rodziny na pół etatu na umowę zlecenie w 2018 roku wyniósł 15.360 zł, z czego 4.059 zł 

stanowiło dofinansowanie w ramach programu „Asystent rodziny i koordynator rodzinnej 

pieczy zastępczej na rok 2018”.  
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W związku z brakiem kolejnych zapytań co do przedstawionego sprawozdania 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban przeszła do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu – 

przedstawiła zebranym Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu 

Marzena Ośko, która powiedziała, że w roku 2018 przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

realizowany był bardzo szeroki zakres zadań własnych wynikających z obowiązujących 

przepisów.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban powiedziała,                       

że myślała, iż karta dużej rodziny jest tylko dla młodych osób, które mają rodzinę 

wielodzietną? 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu Marzena Ośko 

odpowiedziała, że od stycznia tego roku wszedł przepis, że taka karta należy się wszystkim, 

którzy mieli troje lub więcej dzieci. Dodała, że od tego roku rozszerzony został krąg osób 

uprawnionych do tej karty. Powiedziała również, że corocznie z Kuratorium Oświaty 

przyznawane było kilka miejsc na wypoczynek letni dla dzieci i w roku 2018 troje dzieci 

wyjechało na taki wypoczynek do Nowego Sącza. Kontynuując powiedziała, że w 

sprawozdaniu wykazane zostały wszystkie świadczenia i koszty. 

W związku z brakiem kolejnych zapytań co do przedstawionego sprawozdania 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban przeszła do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego - przedstawiła zebranym Barbara Krzyżanowska Skarbnik Miasta, która 

powiedziała, że na koniec każdego roku budżetowego jednostki samorządu terytorialnego                      

są zobowiązane do sporządzenia przedmiotowego sprawozdania. Dodała, że podana jest              

tu kwota bazowa od miesiąca stycznia do marca oraz następna od miesiąca kwietnia                      

do grudnia. Kontynuując powiedziała, że jeżeli chodzi o  nauczycieli zatrudnionych                        

w Zespole Szkół Publicznych i Miejskim Przedszkolu Publicznym, w przypadku nauczyciela 

stażysty wystąpiła różnica w wysokości 21,37 zł, którą to kwotę trzeba było wypłacić                     

w miesiącu styczniu. Powiedziała również, że wypłaty tej różnicy dokonał Zespół Szkół 

Publicznych, gdyż w przypadku wystąpienia takiej różnicy jest obowiązek wypłacenia tej 

kwoty do końca stycznia. Następnie powiedziała, że w przypadku innych stopni awansu 

zawodowego kwota różnicy wychodzi na plus. 
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Burmistrz Miasta Janusz Kosecki dodał, że porównując średnie wynagrodzenie 

naszych nauczycieli z wynagrodzeniami nauczycieli z gmin ościennych, to u nas wychodzi 

brutto około 600 zł więcej. 

Radny Henryk Czarnecki powiedział, że w zasadzie nauczyciele u nas nie powinni 

strajkować. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban powiedziała,                    

że ta różnica na plus wychodzi taka dużo w związku z nadgodzinami, a liczy się zasadnicza 

pensja, gdyż nadgodziny są dodatkowo wypracowane. 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki dodał, że tak ale w zamian za to w tych pieniądzach 

można by zatrudnić nowych nauczycieli i wtedy nauczyciele otrzymywaliby tylko średnie 

wynagrodzenia. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban powiedziała,                 

że wie o tym ale chciała to po prostu wyjaśnić. 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki powiedział, że ta sytuacja diametralnie się zmieni             

w związku z likwidacją gimnazjum, gdyż w tym roku wychodzi ze szkoły pięć klas, a dojdą 

dwie i uczniów będzie mniej. 

Radny Stanisław Eggert zapytał, czy dyrektor szkoły mówiła co będzie w tej sytuacji 

robić? 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że w tej chwili przygotowywany jest 

projekt arkusza organizacyjnego szkoły ale na pewno nie są przewidziane zwolnienia,                 

a co za tym idzie nadgodzin będzie mniej. Dodał, że na pewno wynagrodzenia będą 

wychodzić na wynikającą z założeń średnią ale nie będzie takich górek przy założeniu, że nie 

będzie zwolnień. 

W związku z brakiem kolejnych zapytań co do przedstawionego sprawozdania 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban przeszła do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych radni otrzymali na piśmie i zapoznali się z nim, w związku z czym 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban postanowiła przejść                       

do kolejnego punktu posiedzenia i poinformowała, że ewentualne pytania dotyczące 

przedmiotowego sprawozdania będzie można zadać Przewodniczącej Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, która zapewne będzie na sesji Rady miejskiej. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz 

na 2019 rok - przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska, która 

powiedziała, że w projekcie tym zostały wprowadzone następujące zmiany - zwiększenie 
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planu dochodów o kwotę 5.033 zł – jest to kwota dotacji na wychowanie przedszkolne, gdzie 

był plan 150.700 zł, a w związku z tym, że dzieci jest więcej i dotacja na jedno dziecko objęte 

wychowaniem przedszkolnym wynosi na rok 2019 1.403 zł, wiec trzeba kwotę planu 

zwiększyć. Dodała, że jest łącznie 111 dzieci, z czego 50 dzieci do pięciu lat jest                             

w niepublicznym przedszkolu i 61 w naszym publicznym przedszkolu. Kontynuując 

powiedziała, że trzeba tą zmianę wprowadzić, gdyż jest już informacja z kuratorium,                    

że faktyczna kwota wydatków będzie wynosiła 155.733 zł. Następnie powiedziała, że po 

stronie wydatkowej nastąpi zwiększenie o kwotę 44.108 zł w następujących działach: w 

dziale transport i łączność – 10.000 zł z przeznaczenie  na remont ul. Miłej. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarczej Roman Pietrzykowski zapytał, co będzie                  

tam robione? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że to jest zadanie, które tak naprawdę 

miało być zrealizowane w roku ubiegłym, gdzie została zrobiona tylko ul. Myśliwska                 

i Topolowa. Dodał, że na ul. Miłej ma zostać położony jeszcze środkowy pas płyt. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn zapytał, czy te płyty będą                   

się mieściły pomiędzy te już położone? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że wykonawca będzie musiał                   

je przełożyć w ten sposób, żeby te środkowe płyty weszły. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn powiedział, że jest tu wtedy 

kwestia dodatkowej pracy, bo jeżeli wykonawca będzie musiał zdjąć te płyty, które są żeby 

położyć środkowy pas, to tak jakby kładł całość od nowa. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki dodał, że wszystkie płyty, które są w Zakładzie 

Gospodarki Miejskiej będą dokładnie przeliczone i wtedy okaże się co można z nich zrobić 

ale puki co ma zostać tam tylko dołożony środkowy pas, lecz jeżeli będzie ich więcej                   

to można będzie ułożyć cztery pasy na dół zjechać. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban dodała, że najgorszy 

odcinek tej ulicy jest przy wjeździe od ul. Długiej. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarczej Roman Pietrzykowski powiedział, że gdy 

będzie już zrobiona ul. Piaskowa, to tamta będzie prawie nieużywana. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki powiedział, że mieszkańcy jednak muszą na tę ulicę 

wjechać, jak i z niej wyjechać. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn powiedział, że przy dużych 

opadach deszczu na tej ulicy powstają urwiska. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban dodała, że płyty 

położone na ul. Miłej rozchodziły się już wtedy, gdy była robiona ul. Zielona. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki powiedział, że płyty są dobrym rozwiązaniem jeżeli 

są w krawężnikach, tak jak jest to na ul. Modrzewiowej, czy Cisowej, gdzie wtedy nic                 

się z nimi nie dzieje. 

 Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska kontynuując omawianie projektu uchwały 

powiedziała, że w dziale gospodarka mieszkaniowa przewiduje się zwiększenie o kwotę 

17.318 zł z przeznaczeniem na: 12 tyś zł na remont schodów prowadzących do Miejskiego 

Ośrodka Kultury; 5 tyś zł na wydatki związane z gospodarką nieruchomościami i gruntami 

czyli między innymi podziały geodezyjne, akty notarialne itp. oraz na opłaty roczne z tytułu 

użytkowania wieczystego za działkę, którą miasto zakupiło od poczty – 318 zł. Następnie 

powiedziała, że w dziale administracja publiczna, w urzędzie miejskim nastąpi zwiększenie                  

o kwotę 185 zł z tytułu funduszu świadczeń socjalnych. Kontynuując powiedziała,                  

że w dziale oświata i wychowanie jest taka sytuacja, że jest jedno dziecko z najwyższym 

stopniem niepełnosprawności, które uczęszcza do niepublicznego przedszkola, a dotacja              

na nauczanie tego dziecka w przedszkolu na cały rok wynosi 58.617 zł i jest wyższa od tej, 

która była w roku ubiegłym, w związku z czym trzeba tą kwotę zwiększyć o powstałą różnicę. 

Powiedziała również, że od tego roku przedszkole to musi rozliczyć otrzymaną dotację              

na dziecko niepełnosprawne osobno od pozostałej otrzymanej dotacji. Następnie powiedziała, 

że w dziale gospodarka komunalna nastąpi również zwiększenie o 630 zł z przeznaczeniem  

na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych; w dziale kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego jest kwota 9 tyś. zł przeznaczona na pomoc finansową Gminie Wiejskiej 

Starogard Gdański na pomnik w Lesie Szpęgawskim. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki powiedział, że jest to połowa stawki, gdyż gmina 

proponowała 5 zł, a my przyjmujemy stawkę  2,5 zł od mieszkańca. Dodał, że różnie                      

to wygląda w innych gminach, niektóre jeszcze się nie zdeklarowały. Kontynuując 

powiedział, że dobrze byłoby skończyć pomnik na naszym cmentarzu wojennym poprzez 

postawienie drugiego kamienia z nazwiskami spoczywających tam osób. 

 Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska kontynuując omawianie projektu uchwały 

powiedziała, że jak to zazwyczaj bywa i teraz od momentu dostarczenia materiałów na sesję 
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do radnych nastąpiła zmiana w tych projektach. Dodała, że zmiana dotyczy tu konieczności 

przeznaczenia środków na wyremontowanie mieszkania na ul. Starogardzkiej 33. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki dodał, że jest to mieszkanie po osobie, która 

niedawno zmarła oraz, że był z przedstawicielem TBS zobaczyć w jakim stanie jest               

to mieszkanie. Kontynuując powiedział, że mieszkanie na piętrze budynku                                   

na ul. Starogardzkiej 33 wymaga jeszcze większych nakładów remontowych, w związku                

z czym postanowiono wyremontować mieszkanie na parterze i powiększyć je o pokój obok,                    

w którym zakwaterowana jest osoba mająca przyznany lokal socjalny i do tego 

wyremontowanego mieszkania zakwaterować jedną z mieszkanek naszego miasta. Dodał,             

że osoba z pokoju, o który zostanie powiększone mieszkanie na parterze zostanie przeniesiona 

na górę. Następnie powiedział, że trzeba to wszystko robić w taki sposób żeby                        

po przeniesieniu wszystkich osób pozyskać chociażby jedno mieszkanie, które będzie można 

potem sprzedać, tak aby chociaż część środków pozyskać. 

 W tym momencie o godzinie 17:20 na posiedzenie komisji przybyła Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Justyna Kreja. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarczej Roman Pietrzykowski powiedział, że ma 

prośbę, aby wszystkie mieszkania przed jak i po remoncie zostały bardzo szczegółowo 

udokumentowane fotograficznie, gdyż te pieniądze są tam ciągle lokowane, a nie jest                     

to szanowane. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki powiedział, że faktycznie stany tych mieszkań              

są fatalne. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Gawrzyał powiedział,                

że chciałby zobaczyć zestawienie kosztów, jakie były na ten budynek poniesione w przeciągu 

ostatnich 5 lat, gdyż tam ciągle są ponoszone jakieś koszty. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki powiedział, że tak niestety już będzie, gdyż jest              

to stary budynek, a jest  tam jeszcze problem rozpadającego się muru oporowego. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Gawrzyał powiedział,                

że nie może być tak żeby w tych lokalach nie było porządnych okien oraz że podobno ktoś                   

z rodziny jednej z mieszkających tam osób był w tej sprawie w urzędzie. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że u niego nikt w takiej sprawie nie 

był, i że jest to prawdą, że ten budynek jest cały czas dotowany, a wpływów nie ma tam                

aż tylu. 
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 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Gawrzyał powiedział,                

że toaleta w tym budynku, która jest na korytarzu jest również w złym stanie. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że widział tą toaletę i w tej chwili jest 

tam porządek więc można o to zadbać, a jest to kwestia ludzi. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban dodała, że również 

uważa, że kwestia czystości toalety zależy od mieszkańców budynku, a przecież nikt nie 

będzie jeszcze sprzątał po tych osobach toalet. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Gawrzyał powiedział,                

że przy tym budynku trzeba wyremontować jeszcze mur oporowy, bo niedługo on się 

rozpadnie. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że na remont tego muru na wstępie 

trzeba mieć kwotę ok. 50 tyś zł. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarczej Roman Pietrzykowski zapytał, czy ma to być 

20 tyś. zł czy 50 tyś. zł? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że łącznie będzie to 70 tyś zł ale 

dokładnie wszyscy wiedzą, że i tak trzeba to zrobić. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Gawrzyał powiedział,              

że administrator budynku powinien dbać o budynki gminne. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że to się zgadza ale pieniądze na takie 

remonty musi dać gmina. Dodał, że jest to stary budynek ale na pewno trzeba go remontować, 

gdyż gdyby ten budynek przeznaczyć do rozbiórki, to na pewno nic w tym miejscu nie da się 

postawić, ponieważ przepisy bardzo się pozmieniały. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Gawrzyał zapytał,                   

co z mieszkaniem na ul. Sobieskiego? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że na to mieszkanie jest ogłoszony 

przetarg i są już osoby zainteresowane. 

 Następnie Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska kontynuując omawianie projektu 

uchwały powiedziała, że nastąpi również zwiększenie o 240 zł z przeznaczeniem na zieleń, 

gdyż trzeba zrobić ekspertyzę trzech drzew. 
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 W związku z brakiem kolejnych uwag i zapytań co do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła 

głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały, którego wynik był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2019 - 2027 – przedstawiła zebranym Barbara Krzyżanowska 

Skarbnik Miasta, która powiedziała, że wszystkie zmiany wprowadzone do tegorocznego 

budżetu są również ujęte w projekcie tej uchwały. 

 W związku z brakiem uwag i zapytań co do przedstawionego projektu uchwały,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad 

przyjęciem projektu uchwały, którego wynik był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Starogard 

Gdański – przedstawił zebranym Janusz Kosecki Burmistrz miasta, który powiedział, że jest 

to wsparcie na budowę pomnika w Szpegawsku upamiętniającego osoby, które tam zginęły. 

Dodał, że do końca nie wiadomo kto i w jakiej kwocie wesprze tą inwestycję. 

 Radny Stanisław Eggert zapytał o to, jaki jest koszt całego pomnika? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że jest to kwota ok. 1,6 mln zł ale 

patrząc na to w jaki sposób kształtuje się rynek, to jego zdaniem może to być więcej. 

 Radny Stanisław Eggert powiedział, że kwota, którą deklarujemy jest kwotą, na którą 

nas stać i którą możemy przekazać? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że tak. Dodał, że puki co jest to tylko 

uchwała, a pieniędzy na ten cel jeszcze nie przekazujemy. 

 W związku z brakiem kolejnych uwag i zapytań, co do przedstawionego projektu 

uchwały, przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego 

przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Gospodarcza 5 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Miejskiej Skórcz na lata 2019-2020 - przedstawiła zebranym Marzena Ośko 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu, która powiedziała,                      

że program ten został opracowany w oparciu o art. 176  ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku           

o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej, w myśl którego gmina zobowiązana jest                         

do tworzenia gminnego systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną. Dodała,                

że dotychczas obowiązujący program zakończył się i jest potrzeba wprowadzenia nowego 

programu. Kontynuując powiedziała, że celem głównym tego programu będzie stworzenie 

zintegrowanego systemu wspierania rodzin poprzez tworzenie warunków sprzyjających 

wspieraniu rodziny i jej prawidłowego funkcjonowania na terenie gminy miejskiej Skórcz. 

Powiedziała również, że celami szczegółowymi programu będzie: wspieranie rodziny                  

w wychowywaniu dziecka oraz w pełnieniu funkcji opiekuńczej i wychowawczej; praca           

z rodziną w celu zapobiegania sytuacjom kryzysowym; zapewnienie podstawowych potrzeb 

bytowych dziecka i rodziny. Następnie powiedziała, że adresatami programy będą rodziny 

mieszkające na terenie miasta Skórcz przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo wychowawczych oraz rodziny wymagające wsparcia ze strony profesjonalnych 

służb społecznych. Kontynuując powiedziała, że realizatorami projektu będą: Urząd Miasta   

w Skórczu, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Skórczu, Zespół 

Interdyscyplinarny ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie, placówki oświatowe, placówki 

ochrony zdrowia, organizacje pozarządowe, instytucje kościelne, Posterunek Policji, Sąd 

Rejonowy w Starogardzie Gdańskim – Wydział Karny, Rodzinny i Nieletnich, kuratorzy 

sądowi, poradnia pedagogiczno-psychologiczna, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie                 

w Starogardzie gdańskim, Powiatowy Urząd Pracy oraz Centrum Zdrowia Psychicznego                   

i Leczenia Uzależnień w Starogardzie Gdańskim. Dodała, że w wyniku przeprowadzonych 

działań przewidywane jest osiągnięcie następujących efektów: polepszenie sytuacji dziecka            

i rodziny; wzmocnienie poczucia bezpieczeństwa rodziny i dziecka; zminimalizowanie 

negatywnych zachowań oraz stworzenie skutecznego systemu wsparcia dla  rodziny i dziecka; 

poprawa funkcjonowania rodzin z problemami opiekuńczo wychowawczymi; 
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przeciwdziałanie umieszczeniu dzieci w pieczy zastępczej; zabezpieczenie podstawowych 

potrzeb bytowych rodzin celem zapobiegania powstawaniu sytuacji kryzysowych; poprawa                 

i wzrost jakości w zakresie funkcjonowania rodzin; wzrost świadomości społeczeństwa                 

na temat prawidłowego funkcjonowania rodziny i poprawnych relacji rodzinnych; 

umożliwienie dzieciom umieszczonym w pieczy zastępczej powrotu do rodziny naturalnej 

poprzez przywrócenie jej prawidłowych funkcji; rozwój efektywnej współpracy między 

instytucjami i organizacjami realizującymi program wspierania rodziny. Powiedziała również, 

że źródła finansowania tego programu są następujące: budżet gminy miejskiej Skórcz, dotacje 

oraz środki pozabudżetowe pozyskane z innych źródeł. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zapytała, czy otrzymana 

na ten cel dotacja przewyższa wkład z budżetu gminy? 

Marzena Ośko Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu 

odpowiedziała, że ogólnie założenia programu są realizowane ze środków własnych, jednak 

jeżeli byłaby możliwość pozyskania na ten cel dotacji, to na pewno zostanie to uczynione ale 

w tej chwili takich środków nie ma. 

Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zapytał jaka jest na to 

przeznaczona kwota? 

Marzena Ośko Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu 

odpowiedziała, że na ten cel ma przeznaczone 3 tyś. zł. Dodała, że ogólnie jest to praca 

własna pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórcz oraz praca asystenta 

rodziny. 

Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert powiedział, że rozumie,                 

iż te prace będą głównie prowadzone przez asystentów rodziny? 

Marzena Ośko Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu 

odpowiedziała, że będzie to również praca pracowników socjalnych, a wszystko zależy                 

od rodzaju zadania. 

 W związku z brakiem kolejnych uwag i zapytań, co do przedstawionego projektu 

uchwały, przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego 

przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 
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 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej 

Skórcz na rok 2019 – przedstawił zebranym Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas, który powiedział, że co roku, do dnia 31 marca 

program ten musi zostać przyjęty przez Radę. Dodał, że w ramach programu jest podpisana 

umowa ze schroniskiem w Grudziądzu, z miejscowym gabinetem weterynaryjnym oraz                  

z rolnikiem na zwierzęta gospodarskie. Kontynuując powiedział, że w dalszym ciągu jest 

dwóch opiekunów społecznych, z czego jeden się zmienił. Następnie powiedział, że program 

ma pozytywną opinie koła łowieckiego oraz towarzystwa opieki nad zwierzętami oraz 

powiatowego lekarza weterynarii. Powiedział również, że wszystkie koszty tego programu 

uwzględnione są w załączonej tabeli, z którą wszyscy mogli się zapoznać. 

 Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zapytał, czy i czym różni się ten 

program od poprzedniego? 

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

odpowiedział, że w tym programie zostało dopisane kastrowanie kotów. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn zapytał o to, w jaki sposób to 

kastrowanie będzie się odbywało? 

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

odpowiedział, że jest na to podpisana umowa z miejscowym gabinetem weterynarii. 

 Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zapytał, czy takie kastrowanie 

będzie realizowane? 

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

odpowiedział, że to jest zależne od opiekunów społecznych i jak tylko opiekun zawnioskuje               

o kastrowanie kota, to wszystkie formalności w tej sprawie zostaną załatwione przez 

pracownika urzędu. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn zapytał o to, w jaki sposób będzie 

to realizowane? 

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

odpowiedział, że to opiekun społeczny zgłasza potrzebę kastrowania kota i musi tego kota 

złapać. 
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 Radny Henryk Czarnecki zapytał, czy ktoś z pracowników urzędu był zobaczyć jak 

wygląda schronisko w Grudziądzu i jak wygląda opieka nad zwierzętami do niego 

przewiezionymi?  

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

odpowiedział, że nie. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn powiedział, że jeden                             

z mieszkańców miasta pojechał odebrać ze schroniska w Grudziądzu swojego pieska, który 

został tam przewieziony i był pozytywnie zaskoczony, gdyż pies został zaszczepiony, 

zaczipowany i to było oczywiście bezpłatnie. Dodał, że odbierając psa mieszkaniec ten złożył 

tylko dobrowolny datek na karmę dal piesków ze schroniska. 

 Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zapytał, czy w chwili wolnego 

czasu, któryś z pracowników urzędu mógłby tam pojechać i zobaczyć jakie są tam warunki? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że oczywiście ktoś z przedstawicieli 

Rady razem z pracownikiem urzędu tam pojechać. 

 Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zapytał, czy w tej chwili mamy 

tam jakiegoś pieska? 

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

odpowiedział, że są aż trzy. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn zapytał ile kosztuje miasto taki 

jeden piesek? 

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

odpowiedział, że 400 zł na miesiąc ale czy pies w schronisku jest, czy nie to opłata 

miesięczna za miejsce jest płacona. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki dodał, że z tym schroniskiem nie ma żadnego 

problemu jeżeli chodzi o przyjechanie po bezdomne zwierzę. Powiedział również, że takiemu 

pieskowi robione są zdjęcia, które wstawiane są na stronę i szuka się właściciela, a nie jest 

tak, że miasto chce dawać wszystkie psy do schroniska. 

 W związku z brakiem kolejnych uwag i zapytań, co do przedstawionego projektu 

uchwały, przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego 

przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 
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Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 

 

 W tym miejscu głos zabrał Burmistrz Miasta Janusz Kosecki, który omówił 

najważniejsze jego zdaniem punkty sprawozdania z działalności Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym, a mianowicie poinformował, że wziął udział w naradzie rocznej dotyczącej 

ochrony przeciwpożarowej na terenie Powiatu Starogardzkiego, która odbyła się                             

w Skarszewach, gdzie strażacy byli nowy samochodem licząc na obecność kogoś z Gdańska, 

ale niestety nikt nie przybył. Dodał, że był u Wojewody ustalić ewentualny termin oficjalnego 

przekazania samochodu dla straży i wybrano termin 4 maja br. Następnie powiedział,                 

że w urzędzie odbyło się spotkanie z osobami, które zakupiły od gminy działki przy                

ul. Zielonej dotyczące zmiany planu w tym miejscu. Powiedział również, że na tym spotkaniu 

mieszkańcy zadeklarowali budowę domu już w tym roku, a tego miasto nie przewidziało 

dlatego pojawił się problem infrastruktury w tym miejscu. Kontynuując powiedział,                       

że również w tej sprawie odbyło się spotkanie z projektantem tej infrastruktury w sprawie 

aktualizacji kosztorysu tej inwestycji, czego wynikiem było znalezienie alternatywnej metody 

wybudowanie tej sieci w celu ograniczenia kosztów tej inwestycji. 

 Przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zapytał, czy takie rozwiązanie 

będzie trwałe? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że są miejscowości, które tylko na tej 

metodzie bazują, tym bardziej, że w tym miejscu jest również bardzo wysoki poziom wód 

gruntowych. Dodał, że samo założenie wody jest niewielkim kosztem ale budowa sieci 

kanalizacji według starej metody po aktualizacji kosztorysu stworzyłaby ogromny koszt. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn zapytał jaki jest stan znajdującego 

się tam zbiornika retencyjnego? 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że w roku ubiegłym były              

starania o sporządzenie wyceny czyszczenia tego zbiornika, jednak wykonawcy nie byli              

za bardzo zainteresowani wykonaniem tej usługi, gdzie szacowany koszt jej realizacji                

to ok. 20-30 tyś. zł. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn powiedział, że jak kiedyś                    

go oglądał, to widział, że są tam duże ilości zalegającego piasku. 
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 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że to się zgadza i jego zdaniem trzeba 

będzie to zadanie zrealizować, gdyż jest coraz więcej dróg utwardzonych i piasek z nich jest 

zmywany do krat i tego zbiornika. Dodał, że kraty na ulicach będą czyszczone ale dopiero             

po wysprzątaniu ulic. Powiedział również, że trzeba się zastanowić i popatrzeć na możliwość 

pozyskania dofinansowania na rozbudowę tego zbiornika, uregulowaniem zbiornika przy               

ul. 3-go Maja i ewentualnie budowy zbiornika retencyjnego na wysokości ul. Hallera                     

za apteką. Kontynuując powiedział, że w tym miejscu jest działka należąca do osoby 

fizycznej, którą może udałoby się wykupić i przeznaczyć ją na taki zbiornik, który 

przyjmowałby nadmiar wody, która nie zdąży spłynąć. Powiedział również, że obecnie ulewy 

są bardzo obfite, a dodatkowo w planach są remonty kolejnych dróg i gdzieś ta woda musi             

z nich ujść. Następnie powiedział, że w związku z prowadzonymi przez PKP pracami             

na torowisku zostało do nich wysłane zapytanie dotyczące ich zamiarów, na które jeszcze             

nie wpłynęła odpowiedź. Dodał, że prawo pierwokupu tych terenów w przypadku                         

ich sprzedaży przez PKP ma gmina. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban powiedziała, że może 

warto byłoby te działki od PKP kupić, jeżeli mamy tyle środków? 

  Burmistrz Miasta Janusz Kosecki odpowiedział, że na razie nie wiadomo nawet                  

o jakie pieniądze chodzi. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban powiedziała, że taka 

inwestycja na pewno się zwróci. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Firyn dodał, że to wszystko jest tyle 

warte, ile klient będzie chciał za to dać. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki powiedział, że w tym momencie na tym terenie nie 

ma planu ale można taki plan ustalić. Dodał również, że temat tych terenów jest jego zdaniem 

tematem na odrębną dyskusję w momencie, gdy będzie już wiadomo co PKP chce z tym 

terenem zrobić. Następnie kontynuując omawianie sprawozdania powiedział, że jeżeli chodzi 

o sprawy związane z Związkiem Gmin Wierzyca i Starym Lasem, to w Kościerzynie odbyło 

się spotkanie byłych i obecnych członków Związku, na którym była dyskutowana sprawa 

podwyższenia stawki za surowce przywożone do Starego Lasu. Dodał, że mówiono tam 

również o planach uwolnienia rynku na terenie całego województwa, w wyniku czego będzie 

można wybrać miejsce wywozu odpadów, a nie będzie to wyłącznie Stary Las. Powiedział 

również, że jego zdaniem skoro gmina jest udziałowcem Starego Lasu, to trzeba zrobić 

wszystko żeby śmieci tam trafiały ale nie może to się odbywać za duże pieniądze. 
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Kontynuując powiedział, że po dyskusji wszyscy doszli do wniosku, że to nie stawka                     

na surowce powinna wzrosnąć, a raczej stawka za odpady zmieszane, gdyż w segregacji 

odpadów chodzi o to, aby jak najwięcej odzyskiwać surowców wtórych. Następnie 

powiedział, że w Urzędzie Miejskim w Skórczu odbyło się spotkanie z przedstawicielami 

Związku Nauczycielstwa Polskiego, na którym został poinformowany o zamiarze strajku 

przez nauczycieli Zespołu Szkół Publicznych w Skórczu. Dodał, że w sprawie 

przeprowadzenia strajku ma się odbyć referendum, w wyniku którego zapadnie decyzja 

dotycząca strajku. Powiedział również, że zapytano go, czy będą miały miejsce jakieś sankcje 

w przypadku, gdy egzaminy gimnazjalne i ósmoklasisty w naszej szkole się nie odbędą. 

Dodał, że odpowiedział, iż dyrektor szkoły ma za zadanie egzaminy przeprowadzić. 

Powiedział również, że jego zdaniem w naszej szkole uda się te egzaminy przeprowadzić. 

Następnie powiedział, że poinformował panie przybyłe na spotkanie, że gmina dopłaca 

bardzo duże środki do oświaty w wysokości ok. 1,7 mln złotych rocznie. Dodał, że w roku 

przyszłym na pewno dzieci w szkole będzie mniej, a co za tym idzie i subwencja może być 

mniejsza. Dodał również, że jest decyzja dotycząca udzielenia 50% dofinansowania                      

na przebudowę ul. Piaskowej, a nie tak jak wstępnie szacowano dofinansowania w wysokości 

80%. Powiedział również, że w miesiącu kwietniu będzie kolejny nabór, na który będzie 

można składać wnioski i miasto na pewno złoży taki wniosek na ul. Główną. Następnie 

powiedział, że do końca marca jest termin jeżeli chodzi o wyniki konkursu na ul. Dworcową  

i ul. Osiedlową. Dodał, że jeżeli na te ulice nie uda się uzyskać dofinansowania w tym 

konkursie to te dwie ulice zostaną dołożone do wniosku na ul. Główną. Powiedział również, 

że zgodnie z tabelą, którą ma wojewoda nasze miasto załapie się na 70% dofinansowanie              

na to zadanie. Dodał, że już w miesiącu sierpniu i wrześniu będzie można składać kolejne 

wnioski na rok 2020 i następne lata, gdyż będzie możliwość złożenia wniosków na kilka dróg               

na okres trzy letni. Następnie powiedział, że wszystko jest zależne w tej chwili od tego jak 

rozstrzygnie się przetarg na oczyszczalnię ścieków. Dodał, że trzeba będzie również 

zabezpieczyć środki na dokumentację przebudowy ul. Wysokiej i ul. Norwida tak żeby                     

te dwie ulice również wrzucić do wniosku do wojewody. Kontynuując powiedział, że jest tam 

do wykonania również kanalizacja, która częściowo została wykonana w poprzedniej 

kadencji, a teraz jego zdaniem lepiej będzie wykonać ją z dofinansowaniem przy budowie 

drogi. 

 Radna Bernadeta Rynkowska zapytała, czy którakolwiek z ulic na Osiedlu Młodych 

jest przewidziana do remontu? 
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 Przewodniczący Komisji Gospodarczej Roman Pietrzykowski odpowiedział,                          

że przygotowana jest już następna ulica zaraz za tą, która była robiona w roku ubiegłym. 

 Burmistrz Miasta Janusz Kosecki dodał, że skoro jest teraz możliwość pozyskania 

środków na remonty dróg trzeba takie ulice ze sobą połączyć żeby dostać dofinansowanie, 

gdyż tylko z dofinansowaniem z zewnątrz będziemy w stanie dużo więcej zrobić. 

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Barbara Graban zakończyła posiedzenie komisji o godz. 18.20. Protokół 

zawiera 17 ponumerowanych stron maszynopisu i 1 załącznik.  

 

 

      Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 

            Barbara Graban 

Protokolant: Sylwia Rynkiewicz 

 

Skórcz, dnia 22.03.2019 r.  


